

(a) Permission to build a church at Kibungo was refused because the plot desired was good agricultural land and there exists an acute land shortage in the area where a land rehabilitation scheme will shortly be implemented,

(b) The local administration has proposed that a church be built on mission-owned land near Kibungo pending re-examination at a later date in consultation with the local population of the need for a church at Kibungo itself,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the proposal of the local administration will meet the wishes of the petitioners;

3. *Requests* the Administering Authority to inform the Council at its eleventh session of any further developments;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

410th meeting,
31 March 1952.

432 (X). Petition from Mr. Hajivyanis Galinos (T/Pet.2/126) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its tenth session the petition from Mr. Hajivyanis Galinos (T/Pet.2/126), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) as well as of the oral statement of the representative of the Administering Authority⁴ to the effect that the petitioner's employment as a junior road foreman was terminated because he failed to give satisfaction, that the Government will bear in mind the possibility of finding him employment in a capacity where his lack of knowledge of English will not be a handicap, but that there is little prospect of its being able to provide him with other than temporary work and, therefore, that he should be advised to seek employment elsewhere than with the Government,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that no further action by the Council is called for;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this res-

⁴ *Ibid.*

a) Que l'autorisation de construire une église à Kibungo a été refusée parce que l'emplacement désiré est un terrain propre à la culture et parce qu'une grande pénurie de terres existe dans cette région où un programme de mise en valeur des terres sera prochainement mis en application,

b) Que l'administration locale a proposé de bâtir une église sur le terrain appartenant à la mission près de Kibungo, en attendant que la nécessité de construire une église à Kibungo même fasse l'objet d'un examen ultérieur auquel participera la population locale,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que la proposition de l'administration locale donnera satisfaction aux pétitionnaires;

3. *Invite* l'Autorité chargée de l'administration à rendre compte au Conseil, à sa onzième session, de tout fait nouveau;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

410ème séance,
31 mars 1952.

432 (X). Pétition de M. Hajivyanis Galinos (T/Pet.2/126) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de M. Hejivyanis Galinos (T/Pet.2/126), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2) ainsi que de la déclaration verbale du représentant de l'Autorité chargée de l'administration⁴, d'où il ressort que le pétitionnaire, conducteur de travaux adjoint des ponts et chaussées, a été licencié parce que son travail ne donnait pas satisfaction, que le gouvernement étudiera la possibilité de lui trouver un emploi pour lequel son ignorance de l'anglais ne constitue pas un obstacle, mais qu'il est peu probable que le gouvernement puisse engager le pétitionnaire autrement qu'à titre temporaire et, en conséquence, qu'il y aurait lieu de recommander à l'intéressé de chercher un emploi en dehors de l'administration,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* que cette pétition n'appelle aucune nouvelle mesure de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de

⁴ *Ibid.*

olution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

410th meeting,
31 March 1952.

433 (X). Petition from Mr. J. A. Valiani (T/Pet.2/129) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure.

Having accepted and examined at its tenth session the petition from Mr. J. A. Valiani (T/Pet.2/129), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) to the effect that:

(a) The application for a dependant's pass was refused because there was no evidence of infirmity or financial dependence,

(b) Issuance of a visitor's pass seems inappropriate since it is thought that the applicant's father-in-law wishes to take up employment in Tanganyika where his services would be very useful,

(c) The petitioner has been informed that the proper course would be for his father-in-law to apply for a temporary employment pass,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that no further action by the Council is called for;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

410th meeting,
31 March 1952.

434 (X). Petition from Mr. Philip Mosesi (T/Pet.2/133) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its tenth session the petition from Mr. Philip Mosesi (T/Pet.2/133), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) as well as of the oral statement of the representative of the Administering Authority⁵ to the effect that the petitioner has received the full compensation to which he is entitled under the Workmen's Compensation Ordinance, that his partial disability is not such as to interfere

⁵ See document T/C.2/SR.4.

l'administration et à celle du pétitionnaire conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

410ème séance,
31 mars 1952.

433 (X). Pétition de M. J. A. Valiani (T/Pet.2/129) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de M. J. A. Valiani (T/Pet.2/129), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2), d'où il ressort que:

a) La demande de permis de séjour pour personnes à charge a été rejetée parce que rien ne permettait de conclure que l'intéressé fût infirme ou qu'il se trouvât financièrement à la charge du pétitionnaire,

b) La délivrance d'un permis de visiteur ne paraît pas se justifier étant donné que l'on pense que le beau-père du pétitionnaire désire trouver un emploi au Tanganyika où il pourrait rendre de grands services,

c) Le pétitionnaire a été avisé que c'est normalement un permis temporaire de travail que son beau-père doit solliciter,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* que cette pétition n'appelle aucune nouvelle mesure de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

410ème séance,
31 mars 1952.

434 (X). Pétition de M. Philip Mosesi (T/Pet.2/133) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de M. Philip Mosesi (T/Pet.2/133), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2) ainsi que de la déclaration verbale du représentant de l'Autorité chargée de l'administration⁵, d'où il ressort que le pétitionnaire a reçu le montant intégral de l'indemnité à laquelle lui donnent droit les dispositions de l'ordonnance sur les accidents du travail, que son invalidité partielle

⁵ Voir le document T/C.2/SR.4.